



IVL Swedish Environmental
Research Institute



贵州省环境保护国际合作中心
Guizhou International Cooperation Centre
for Environmental Protection



Activity Visibility Report

活动宣传报告

EGP-Guizhou
环境治理项目-贵州项目

Improving access to environmental justice
to protect people's environmental rights
in Guizhou province

推动贵州环境司法发展维护贵州公众环境权益

A Partnership Project within the
EU-China Environmental Governance Programme
(EU-China EGP).

中欧环境治理项目--地方伙伴项目

环境基础知识培训与

2013年8月29日-8月30日中欧环境治理项目-贵州地方项目在贵州省会贵阳市贵龙酒店成功的举行了两场能力建设活动-环境基础知识培训和环境谈判能力提升研讨会。

8月29日（周四）上午中欧环境治理项目-贵州地方项目举行的环境基础知识培训正式开始。本次培训对象主要是那些没有接受过专业环保知识教育的人士。培训内容主要包括大气、水、土壤环境污染、其他常见的环境污染知识，如固体废物污染、噪声污染、辐射（放射）污染等，以及潜在生态风险的评价方法和国家、地方相关环境标准。

会议由来自中华环保联合会（ACEF）的**高晓谊女士**主持。高女士首先致辞欢迎各位与会者的到来，之后简单介绍了中欧环境治理项目-贵州地方项目，及项目进展情况。随后高女士介绍了此次培训的目标-加强司法官员、律师以及新闻记者处理和报道环境纠纷及诉讼的专业能力，使他们在污染事件发生时能比较清楚地了解污染事件的发生原因，主要污染物及其潜在环境风险。

此次培训的授课老师包括：贵州大学资源与环境学院的**黄家琰老师**、中国科学院地球化学研究所的**王建旭博士**、贵州省科学院的**张微工程师**、贵州省环境保护国际合作中心的**金方梅女士**和**李欣先生**。授课过程中与结束后都有提问与讨论的互动环节。

参加此次培训的共有 24 人，包括来自贵州中创联合律师事务所、泽丰律师事务所、贵州君跃律师事务所，贵州天一致和律师事务所及贵州语和律师事务所的律师代表，来自生态保护法庭，贵州省环保厅及贵阳公众环境教育中心，中科院地理所的代表以及来自贵州商报和新华社贵州分社的记者朋友。

Environmental Basic Knowledge Course

On the 29th – 30th of August 2013, the EGP-Guizhou project successfully organized two capacity building activities, Environmental Basic Knowledge Course and Environmental Negotiation Technique Seminar, in Guilong Hotel in Guiyang, Guizhou.

The course in Basic Environmental Knowledge was held on August 29th, focusing on persons without prior environmental education. Key topics of the course included: air, water, soil pollution as well as other pollution like noise and radiation pollution, national and local environmental related standards and regulations, together with the potential ecological risk (PER) and its evaluation method.

The course was moderated by **Ms. Gao Xiaoyi** from All-China Environment Federation (ACEF). Ms. Gao opened the course by expressing her welcome to all participants in the meeting and then introduced the EGP-Guizhou project and its progress. Ms. Gao proceeded by highlighting objectives of the course - providing judicial officials, lawyers and journalists with a better understanding of environmental knowledge in order for them to perform a more professional work and reporting.

The speakers during the day included **Mr. Huang Jiayan** (Academy of Resource and Environment, Guizhou University), **Dr. Wang Jianxu**, (Institute of Geochemistry, Chinese Academy of Science), **Ms. Zhang Wei** (Guizhou Academy of Science), **Ms. Jin Fangmei** and **Mr. Li Xin**, (from Guizhou International Cooperation Centre for Environmental Protection GZICCEP). During and after each speech, a Q&A section was held during which the speakers and the participants interacted.

24 participants attended the course in basic environmental knowledge. Participants included representatives from Guizhou Zhongchuang Law Firm, Zefeng Law Firm, Guizhou Junyue Law Firm, Guizhou Tianyizhihe Law Firm, Ecological Tribunals, Environmental Protection Bureau (EPB) of Guizhou, Guiyang Public Environmental Education Centre (GPEEC), and Institute of Geographic Sciences and Natural Resources Research (IGSNRR). Also attending was journalists from Guizhou Commercial News and Xinhua News Agency- Guizhou office.